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PROCES – VERBAL 

Încheiat cu ocazia  şedinţei  ordinare a  Consiliului  local  municipal  

Tîrgu-Mure ş  din data de  26  februarie   2015 

 

 

 

S-a prezentat sinteza procesului-verbal al şedinţei ordinare din data de 29  
ianuarie  2015. 

Din totalul de 22 consilieri locali în funcţie, sunt prezenţi la începutul şedinţei  
20 de consilieri.  In timpul şedinţei  au sosit domnii consilieri Soos Zoltan şi Gombos Geza, 
sunt prezenţi 22 de consilieri locali. 

Dl. viceprimar Maior:  - doamnelor şi domnilor, stimaţi consilieri, permiteţi-mi 
să deschid lucrările şedinţei ordinare a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, din data de 
26  februarie  2015.  In conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 668 din data de 20 februarie  
2015, se convoacă şedinţa ordinară a Consiliului local municipal Tîrgu Mureş, care va avea 
loc joi, 26 februarie 2015 orele 1400, la sediul Municipiului Tîrgu-Mureş.  

Ordinea de zi cuprinde 33 de puncte, alături de care mai avem 9 puncte în regim 
de urgenţă. O să supun la vot ordinea de zi, iar apoi avem două solicitări, una din partea 
Comunităţii Evreilor din Tîrgu-Mureş care doreşte să ia cuvântul două minute, iar apoi o 
şedinţă AGA  SC  Locativ SA. 

Supun la vot ordinea de zi cu cele menţionate. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? -  
Ordinea de zi a fost aprobată cu 18 voturi pentru 
(Nu au votat domnii consilieri Urcan Gh şi Bakos L.) 
Dl. Dub Vasile: - sunt preşedintele Comunităţii Evreilor din Tîrgu-Mureş. 

Materialul meu există sub formă scrisă, doar că vreau să vă supun atenţiei unele lucruri pe 
care cei mai mulţi dintre dv. le cunosc. Suntem o comunitate mică, ceea ce a mai rămas din 
epoca de glorie când comunitatea număra peste 5 mii de suflete dintr-o populaţie de 50 de 
mii. Noi vom trece de pe aceste tărâmuri pe altele, dar am dori ca ceea ce au lăsat în urmă 
înaintaţii noştri să rămână vizibil nu doar din punct de vedere turistic, ci în memoria afectivă 
a tinerilor, a locuitorilor, a celor care manifestă interes pentru Tîrgu-Mureş. Eu îndrăznesc să 
afirm Tirgu-Mureşul este cum este şi datorită acestor oameni, ele dau acel specific  oraşului 
nostru care pentru un om venit din afară poate însemna foarte mult şi în acest sens eu aş ruga 
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consiliul să ne ajute în viitor să vadă în această reaşezare a unor momente locuri ale 
comunităţii evreieşti o datorie pe care ne-am bucura să şi-o asume Consiliul, nu atât este 
vorba de bani ci mai mult de un sprijin care să însemne tocmai această asumare a istoriei 
oraşului. Pe lista noastră noi dorim să punem nişte table comemorative referitoare la unele 
personalităţi care au făcut cinste oraşului, desigur am dori să realizăm şi alte asemenea puneri 
în evidenţă şi eu sunt convins că ceea ce doresc eu este îndreptăţit. Vă mulţumesc pentru 
încredere şi răbdare şi aştept răspunsul dv. Noi propunem un parteneriat pe termen lung, 
modul în care consiliul local va răspunde ne interesează foarte mult. 

Dl. consilier Jozsa: - nu avem material în mape, nu ştim despre ce este vorba. 
Dl. viceprimar Maior : - acum se distribuie materialul, la şedinţa următoare  

putem lua în considerare, ceea ce ne-aţi cerut sunt lucruri normale. 
 
Adunarea Generală a Acţionarilor  – SC LOCATIV SA 
 
Punctul nr. 1 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind înfiinţarea Biroului Unic în cadrul Serviciului public 

de asistenţă socială: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 2 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind reorganizarea Direcţiei economice şi unele modificări 

în compartimentele funcţionale din cadrul aparatului de specialitate al Primarului: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? -  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 3 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele modificări la organigrama şi statul de funcţii ale 

Serviciului Public de Utilităţi Municipale: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

                    Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 4 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Regulamentului de organizare şi 

funcţionare, Organigramei şi Statul de funcţii la Căminul pentru persoane vârstnice Tîrgu 
Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
                    Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 



 3 

Punctul nr. 5 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea costului mediu lunar de întreţinere în anul 

2015, pentru persoanele vârstnice care beneficiază de servicii de asistenţă socială în cadrul 
Căminului pentru Persoane Vârstnice – Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
                    Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 

Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 6 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al unităţii administrativ 

teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş pe anul 2015: 
Dl. viceprimar Maior:  -  avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre 

care cuprinde opţiunile comisiilor de specialitate.  
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Varianta II, dar era o cerere făcută de dl. Sabău şi una făcută de dl. Sîmpălean, 

privind str. Mureşului, să fie cuprinsă în bugetul local şi la denumirea achiziţiei nu am ştiut 
că se pot achiziţiona la primărie în ceea ce priveşte maşinile, în loc de autoutilitară, 
autoturism. Denumirea la Complexul de agrement şi sport se modifică din Achiziţie obiecte 
de joacă,  Complex de Agrement şi Sport „Mureşul”, aşa cum s-a cerut în comisii că nu se 
ştia pentru cine sunt hinţile. La CASM, fără nici un ban, doar denumirea. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 7 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contului trimestrial de execuţie a bugetului 

unităţii administrativ teritoriale – Municipiul Tîrgu Mureş pe trim. IV 2014: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

                    Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 8 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Statutului şi Actului constitutiv al 

Asociaţiei Zona Metropolitană Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Peti: - bună ziua, salut cetăţenii care participă astăzi la şedinţa 

consiliului local, ne bucurăm foarte mult de acest demers pe care l-am aşteptat vreo 10 ani, să 
punem pe roate şi să punem în funcţiune Asociaţia Zonei Metropolitane, foarte multe lucruri, 
foarte multe oportunităţi am ratat până acum, dar sperăm cel puţin pentru viitor să fim 
pregătiţi, cel puţin din punctul de vedre al cadrului organizatoric aceste asociaţii, mă bucur că 
s-au raliat toţi membrii acestui for, la propunerea noastră să facem o copreşedinţie în 
conducerea asociaţiei şi cu această ocazie, desigur ca să respectăm numărul impar trebuia să 



 4 

includem şi o altă funcţie de vicepreşedinte. Desigur, am sesizat un anumit lucru, că în Actul 
constitutiv votarea membrilor de conducere se face prin votul secret al asociaţilor, prin 
această modalitate propun ca din art. 2 la modificarea Statutului, să scoatem partea cu 
nominalizările pentru aceste funcţii şi într-un articol separat să mandatăm pe dl. primar să ne 
reprezinte interesele, respectiv să voteze amendamentele la Statutul asociaţiei.  

D-na secretar Cioban: - sunt de acord cu tot ce a spus dl. Peti, dar a spus numai 
pe jumătate, să mandateze pe primar să semneze modificările la Statut. Dar, noi ne-am dorit 
şi cum este normal, dorim să avem o funcţie în acest Consiliu director. Dacă nu îl lăsăm aşa 
cum este şi vreţi altfel, atunci eu aş propune să scriem în textul hotărârii că dv. îl desemnaţi 
pe dl. primar ca reprezentant în Consiliul director, în vederea votării, sigur că se votează 
acolo, dar trebuie să avem un reprezentant. Dacă asta nu o facem, una e să semneze nişte 
documente şi alta e să fie reprezentant. 

Dl. viceprimar Maior:  - cu amendamentul dumneavoastră şi al domnului Peti, 
supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Statutului şi Actului constitutiv al 

Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară  ECOLECT MUREŞ: 
D-na consilier Karacsony: - în comisie am solicitat, pentru modificarea unui 

act, am nevoie de actul pe care îl modific pentru a putea verifica ce anume, faţă de ce 
modific. Nu am găsit în mapă Actul constitutiv al Ecolect. Rog să discutăm materialul  la 
sfârşitul şedinţei. 

Dl. viceprimar Maior:  - lăsăm materialul pentru după pauză. 
Punctul nr. 10 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii păşunilor aflate în proprietatea 

privată a Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - vă rog să faceţi nominalizări pentru doi consilieri şi un 

supleant. 
Au fost propuşi domnii consilieri Jozsa Tibor şi Urcan Gheorghe, iar supleant 

domnul Maior Claudiu. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? -  18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Jozsa T., Peti A.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru 2 abţineri. 
Punctul nr. 11 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind interzicerea amplasării mijloacelor de publicitate 

luminoasă în zona drumurilor publice, de pe raza Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este negativ. 

Conform regulamentului, ar trebui să nu mai intre materialul. Trei comisii au dat aviz 
negativ, două comisii au spus da. Aştept propuneri. 

Dl. consilier Sabău: - neavând niciun aviz pozitiv, susţin poziţia pe care dv. aţi 
anticipat-o, evident că nu poate intra pe ordinea de zi. Dacă era cel puţin un aviz pozitiv, 
putea intra. Altfel, cred că trebuie scos de pe ordinea de zi. 
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D-na consilier Karacsony: - având în vedere că iniţiatorul nu a retras materialul 
şi ţinând seama de faptul că am votat ordinea de zi, eu propun amânarea acestui material 
pentru o şedinţă ulterioară. Nu cred că se poate scoate de pe ordinea de zi fără încuviinţarea 
iniţiatorului, fără cererea dânsului în mod expres.  

Dl. consilier Bakos: - nu pot să fiu de acord, fiindcă va reveni peste trei luni în 
aceeaşi formă. Cu toţii ştim că în această formă acest material nu poate fi discutat.  

Dl. viceprimar Maior : - cu menţiunea că Poliţia locală va reface materialul. 
D-na consilier Roman: - tocmai acest lucru aş vrea să-l spun. Ca să nu ajungem 

din nou în impasul pe care-l avem astăzi, în momentul în care se reface materialul, haideţi să 
ne aducem aportul toţi cei care am avut ceva de comentat la forma aceasta şi probabil că vom 
reuşi să găsim o formulă care să treacă de plen. 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot amânarea materialului prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Proiectul de hotărâre a fost amânat. 
Punctul nr. 12 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în domeniul inscripţionării 

monumentelor istorice de pe raza municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 

                    Cine este pentru? - 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 13 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind demararea procedurilor în vederea identificării şi a 

clarificării situaţiei juridice a imobilului de pe strada Călăraşilor nr. 106, monument istoric, 
respectiv pentru declanşarea procedurii de declarare a utilităţii publice de interes local a 
acestuia: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? -  
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 14 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri pentru achiziţionarea a 250 de biciclete, 

care vor fi închiriate, contra unei taxe, de către Municipiul Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor este pozitiv, aici aş vrea să fac eu un 

mic amendament vizavi de biciclete, a spus şi dl. primar, să începem achiziţia lor în 
momentul în care definitivăm cel puţin a doua bandă de biciclete care cred că până în luna 
august va fi terminată, de la Weekend până la Cocoşul de aur şi de la Cocoşul de aur până la 
Parcul municipal. 

Dl. consilier Jozsa: - poate că această discuţie trebuia să o aduc mai mult în 
comisia de specialitate, dar timpul scurt pe care l-am avut nu mi-a permis. Eu chiar am vorbit 
cu specialişti care promovează mersul pe bicicletă, respectiv şi cei de afară care funcţionează 
în Paris şi alte localităţi, şi mi se pare acest proiect deficitar, din punctul meu de vedere. Am 
ajuns la nişte concluzii tehnice referitor la biciclete şi aceşti specialişti care în alte ţări fac 
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acest business, că de fapt este un business fiecare, au ajuns la concluzia că de exemplu la 
Paris, într-un an de zile se fură aproximativ 100-150 de biciclete din total 1500 pe care le 
furnizează Parisul. În acest material  nu este vorba şi nu văd şi nici nu s-a discutat în comisii, 
aceste  biciclete au nevoie de întreţinere zilnică, echipa tehnică care preia şi predă bicicleta 
trebuie să fie de specialitate acei oameni care închiriază, având în vedere siguranţa populaţiei 
care  foloseşte bicicleta. Un om care nu are bicicletă şi vine la primărie să închirieze, acel om 
99% nu ştie cum funcţionează corespunzător o bicicletă. Noi, dacă încercăm să facem numai 
închiriere fără a avea oameni de specialitate care şi verifică această bicicletă în  ziua 
respectivă  când se închiriază, riscăm să punem siguranţa populaţiei în deficit. De aceea, nu 
contest asigurarea a 250 de biciclete şi cumpărarea acestora, dar contest modul în care noi 
dorim în continuare să furnizăm către populaţie. Noi aici facem un serviciu în care trebuie să 
fie sută la sută sigur. Acest material este deficitar din punct de vedere al siguranţei populaţiei 
care va folosi  aceste biciclete. Mă scuzaţi că nu am putut să aduc la cunoştinţă în comisia de 
specialitate, dar zilele trecute am vorbit cu persoane care efectiv au un business ca acesta şi 
mi-au atras atenţia că aceste biciclete trebuie să fie sigure şi zilnic trebuie făcută mentenanţa. 

D-na secretar Cioban: - domnule consilier, dacă veţi citi hotărârea în totalitatea 
ei, veţi observa la art. 3 că mai urmează o hotărâre a consiliului local în care se vor stabili 
procedura, taxele, cum se va face revizia, etc. Eu cred că astăzi, cu precizările care s-au făcut, 
hotărârea poate fi adoptată şi urmează ca apoi să vă puteţi gândi foarte serios şi la siguranţă şi 
la trasee, ca să facem un lucru ca lumea. Tocmai din cauza aceasta există acest articol nr. 3 ca 
să se asigure siguranţă pentru cei care închiriază, sau unii poate veţi face nişte facilităţi, deci 
asta nu se ştie exact cum va arăta decât după ce se discută şi va face obiectul unui alt proiect 
de hotărâre. 

 Dl. viceprimar Maior:  - cred că te-ai înţeles cu dl. primar, că nici el nu prea 
vrea să achiziţioneze, eu mă mir că vă gândiţi domnule Jozsa, că noi chestia aceasta cu 
bicicletele, cel puţin ştiu eu că UDMR-ul de 10 de ani de zile a pledat pentru lucrul acesta, eu 
mă aşteptam să fii de acord în totalitate. 

Dl. consilier Jozsa: - domnule Maior, v-am explicat, este un proiect palpabil, dar 
în forma în care dorim să achiziţionăm şi apoi să vedem ceea ce facem, nu mi se pare ordinea 
în regulă. 

Dl. viceprimar Maior:  - dar nu mai apucăm, că noi în vară trebuie să circulăm. 
In iulie trebuie să circuli. Dacă le luăm pentru decembrie, 

Dl. consilier Jozsa: - acum doi ani de zile, ştiţi foarte bine că dl. Primar 
vehement a făcut scandal în consiliu şi ne-a făcut în toate felurile că vrem să ridicăm 
interdicţia care a fost în centru pentru circulaţia bicicletelor, că o să omorâm oameni. Am 
primit de la Poliţia locală, respectiv de la Poliţia rutieră adrese, nu cumva să lăsăm ca 
oamenii să circule. Acum am dormit doi ani de zile şi după doi ani venim şi spunem că vrem 
să cumpărăm 250 de biciclete şi vedem ce facem. Este bine că le cumpărăm, dar înţelegeţi-
mă că noi trebuie să dăm siguranţa populaţiei. Haideţi să votăm în buget, dar să nu lăsăm să 
se cumpere încă, până nu vedem procedura stabilită corect, legal, definitiv. Nu sunt contra 
UDMR-ului, dar apăr siguranţa populaţiei. 

D-na consilier  Karacsony: - eu sunt de acord şi  cu dl. Jozsa şi cu d-na Cioban, 
amândoi au dreptate, cred că este un proiect foarte frumos. Părerea mea este, ca să fie într-
adevăr viabil acest proiect, art. 1 ar trebui completat în sensul că se aprobă achiziţionarea în 
condiţiile legii a unui număr de biciclete, după aprobarea normelor, a procedurii pentru 
funcţionarea acestora, şi a taxelor, deci după ce am aprobat întreaga procedură cum vom 
folosi aceste biciclete, după aceea imediat procedăm la cumpărarea lor. Aceasta este părerea 
mea. 
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Dl. consilier Bakos: - în completarea ideii d-nei Karacsony, eu nu aş lega de 
piste de biciclişti acest lucru, poate aş lega de regulament, cum spune dânsa sau cum apare şi 
în art. 3, oarecum. Pentru că aceste biciclete să nu credem că poate dl. primar nu s-a uitat în 
alte părţi cum este, lumea nu se dă pa malul râului. Este în scopuri turistice acest lucru, 
lumea vizitează oraşe merge în locurile cu atracţie, pe categorii. Se vor da mulţi oameni cu 
bicicleta în zona centrală, vor urca la Platou, la Piaţa Bolyai, la Teleki şi în alte părţi. 
Degeaba visăm ca va rezolva problema o pistă de biciclete. Probabil vor fi câţiva 
târgumureşeni care vor folosi aceste piste şi vor merge în zone de agrement, dar marea 
majoritate vor fi folosite, sper, de vizitatorii acestui oraş.  Ca urmare, eu aş lega mai mult de 
regulament. Haideţi să ne apucăm, putem să votăm bugetul, dar peste o lună de zile să veniţi 
cu regulamentul.  

 Dl. viceprimar Maior:  - se aprobă achiziţionarea în condiţiile legii a unui 
număr de, urmând ca acestea să fie puse în circuit după aprobarea taxelor, traseelor de 
circulaţie a bicicletelor şi ce a spus d-na Karacsony; şi a regulamentului. Haideţi, că dacă nu, 
o să ne trezim peste două luni de zile că o luăm de la capăt şi nu o să le achiziţionăm, haideţi 
să le achiziţionăm şi atunci o să ne mişcăm mult mai repede. Oricum va dura, vine unul şi 
depune contestaţie şi mai stăm 3, 4 luni. Măcar până în luna august să vedem.  

Dl. consilier Kikeli:  - singura remarcă în acest context este aceea ca în loc de 
după, să avem o dată precisă până când stabilim regulamentul.  

Dl. viceprimar Maior:   - până la 1 iunie? Bine. 
Dl. consilier Bakos: - să nu aşteptăm cu regulamentul, că oricum, cu licitaţii şi 

cu ce va  fi, tot acolo o să ajungem. 
Dl. viceprimar Maior:  - corect. Până la 1 iunie o să aprobăm şi regulamentul. 
Dl. consilier Jozsa: - nu vreau să insist mult, dar încă o dată revin. Bicicletele 

închiriate sunt un anume tip de biciclete. Sigur că aţi fost în alte ţări şi aţi folosit aceste 
biciclete închiriate, acelea nu sunt biciclete obişnuite care se găsesc la Metro sau Kaufland la 
800 de lei.  

Dl. viceprimar Maior:   - uitaţi-vă că noi am pus 250 de biciclete cu 300 de mii. 
Exact la asta ne-am referit, este singura fabrică de biciclete din România, DHS, şi ne-am 
interesat să vedem care sunt mai rezistente şi ni s-a spus că  acolo undeva bate preţul. Noi 
facem licitaţie, dacă ni le aduce din Franţa, din Germania, ne bucurăm, dar eu cred că până la 
urmă astea vor fi. 

Dl. consilier Jozsa: - nu aprobaţi încă o mică chestie? Haideţi să întocmim un 
caiet de sarcini şi să revină în consiliu local cu toate detaliile tehnice, iar apoi aprobăm 
achiziţionarea lor. Să nu facem o prostie să achiziţionăm 250 de biciclete şi apoi populaţia nu 
o să le poată folosi corespunzător. 

Dl. viceprimar Maior:   - o să supun la vot cu propunerea mea, o să mă bată dl. 
primar că nu v-am ascultat şi apoi vedem ce iese. Dacă nu trece, mergem pe varianta II. 

Dl. consilier Sabău: - ar mai fi o problemă vizavi de instituirea unei taxe. Noi 
nu putem stabili taxe în timpul anului, practic ar fi trebuit să stabilim taxa anul trecut pentru 
anul acesta, şi atunci ar fi foarte bine ca în cursul anului 2015 să fie gratuită folosinţa. 

D-na secretar Cioban: - în legătură cu taxele, e parţial adevărat. În timpul 
anului nu se pot institui taxe, dar dacă revine o activitate nouă care nu are taxe, asta va fi o 
activitate nouă şi începând de atunci se stabileşte o taxă. Nu putem modifica în timpul anului 
taxele care sunt, dar taxe noi, pentru activităţi noi se pot institui şi în timpul anului bugetar. 

Dl. viceprimar Maior:   - cu amendamentul făcut de mine, de d-na Karacsony, în 
care am spus că achiziţionăm bicicletele, iar până la 1 iunie venim cu regulamentul, supun la 
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vot proiectul de hotărâre prezentat. Dacă nu trece, supun la vot cu amendamentul făcut de dl. 
Jozsa. 

Dl. consilier Bakos: - 250 mi se pare un număr imens. În oraşul acesta mai mult 
de cinci locaţii nu cred că este, Aţi făcut un calcul să vedeţi cum este? 5x50. 

Dl. viceprimar Maior:   - acum doi ani de zile a intrat cineva şi a făcut chestia 
asta. Eu cred că acela a gândi-o bine atunci, nu vreau să-l laud că nu e din partidul meu. 
Haideţi să mergem pe mâna acestor oameni, nu eu am făcut materialul, ci dl. Peti. dacă 
spuneţi că nu votaţi, nu votaţi. 

Supun la vot cu amendamentele cele două.  
Cine este pentru? – 16 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Jozsa T., Bakos L., Urcan Gh., Torzsok S.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 16 voturi pentru şi 4 abţineri. 
Punctul nr. 15 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea acordării unor facilităţi fiscale pentru 

proprietarii de imobile care au executat lucrări de intervenţie pe cheltuială proprie pentru 
creşterea performanţei energetice ori pentru creşterea calităţii arhitectural-ambientale: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 16 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea trecerii din domeniul public în domeniul 

privat al Municipiului Tîrgu Mureș și vânzarea prin licitație publică a imobilului situat în 
Tîrgu Mureș str. Băneasa nr. 8: 

Dl. viceprimar Maior:  -  supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Dl. consilier Jozsa: - citind materialul şi văzând, eu cred că se vinde acest 

imobil pentru necesitatea banilor ca să cumpărăm sau să achiziţionăm altceva, având în 
vedere că avem o hotărâre de consiliu  care prevede că orice vânzare intră într-un cont 
special ca să plătim pentru exproprieri sau alte necesităţi imobiliare. Propunerea ar fi ca banii 
să-i încasăm în 30 de zile să nu lăsăm lumea să plătească  un avans 6 luni, iarăşi 6 luni, poate 
ieşim şi din anul fiscal 2015 dacă ne achită într-un an de zile. Cu amendamentul ca oricine 
doreşte să cumpere să achite în maxim 60 de zile  după semnarea contractului, toţi banii să 
intre în  casieria primăriei şi apoi se face transcrierea terenului de către notar. Până atunci se 
face un antecontract, când intră toţi banii în primărie, se face contractul final şi se poate 
transcrie imobilul. 

Dl. viceprimar Maior : - noi am avut trei licitaţii şi nu s-a prezentat nimeni. Ni 
s-a făcut o fişă de reevaluare mai mică decât fişa care este. Atunci am spus că nu mergem pe 
fişă de reevaluare mai mică dar acordăm o facilitate. Nu e important atât de mult să încasăm 
banii, important este să-i scăpăm pe cetăţenii de zonă de ţiganii de acolo pentru că din cauză 
că i-am mutat din partea stângă din gherete, au fugit toţi şi s-au pus în partea dreaptă la 
societăţile private. Acum îi scoatem de la societăţile private, dacă avem norocul să se 
prezinte cineva la licitaţie să cumpere şi partea  de la Locativ care este acum în discuţie, 
scăpăm de ţiganii din zona aceea de tot. Până la urmă, din cauza aceasta am şi spus să le dăm 
o facilitate, am discutat în comisia de buget, 50% acum şi 50% în momentul în care i-am scos 
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afară, că va fi o jumătate de an sau un an. E clar că va trebui cel puţin o jumătate de an ca 
Locativul să poată porni demersurile să-i mutăm dincolo unde am şi negociat, în Mureşeni.  

Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II.  
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Karacsony E.) 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru, un vot împotrivă şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Fărcaş I.) 
Punctul nr. 17 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local municipal nr. 

182/13.06.2013 referitoare la trecerea din domeniul public în domeniul privat al Municipiului 
Tîrgu Mureş a terenului în suprafaţă de 127,69 mp aferent spaţiului comercial situat în Tîrgu 
Mureş, B-dul 1848, nr. 15: 

Dl. viceprimar Maior:  -  raportul a două comisii de specialitate este negativ. 
Avem în dosare referatul solicitat de comisia juridică.  Fără schimbarea preţului. 

Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 15 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Bakos L., Jozsa T., Roman I., Urcan Gh.) 
(Nu a votat dl. consilier Fărcaş I.) 
D-na Klara Szekely: - acolo suprafaţa s-a modificat cu 0,31 mp. În  urma 

memoriului tehnic care a rezultat la final şi calculat la milimetri, a rezultat suprafaţa de sub 
construcţie uşor diferită şi suprafaţa liberă de construcţii uşor modificată faţă de prima 
variantă aprobată, ori diferenţa de preţ care o vedeţi dv. este diferenţa de TVA care se  pune 
la suprafaţa liberă de construcţii. Dacă suprafaţa liberă de construcţii este mai mică şi TVA-
ul este mai mic, diferenţa doar de acolo vine. Nu s-a scăzut preţul de vânzare a terenului, a 
rămas acelaşi, doar că TVA-ul se aplică doar la partea de teren liberă de construcţii.  

Dl. viceprimar Maior:  - spune cât e terenul, de că asta v-am certat şi în comisie. 
Vorbim de 35 de cm.  
Dl. consilier Sabău: - în comisia am avut o discuţie lungă cu doamna pe această 

situaţie, am verificat chiar şi documentaţia cadastrală, a venit beneficiarul şi a prezentat 
documentaţia cadastrală, am verificat actul  de dezmembrare făcut de notar. Hotărârea de 
consiliu local adoptată în 2013 se referea la o situaţie juridică, alta decât situaţia reală din 
teren. Ulterior, se face documentaţia cadastrală de către un expert topograf se face actul 
notarial de dezmembrare, iar când expertul topograf a refăcut documentaţia cadastrală, a pus 
în consens realitatea juridică  din acte cu realitatea faptică din teren. Diferenţa respectivă de 
preţ nu are nicio conotaţie la nivelul explicaţiei că noi  am mers cu un preţ mai mic deşi într-
o hotărâre anterioară am mers cu un preţ mai mare. Este doar modificarea situaţiei juridice 
din acte care ţine de realitatea din teren. Nu cred că nu este niciun fel de problemă. Eu am 
înţeles că dv. când aţi supus la vot aţi supus cu precizarea comisiei juridice care este un 
articol 1 care s-a modificat uşor faţă de varianta iniţială în care am adus la întărirea 
argumentelor  respectiv documentaţia cadastrală şi actul de dezlipire cum apare în referatul 
respectiv. Eu nu văd o problemă. 

D-na consilier Karacsony: - eu aş avea o singură observaţie. În 2013 nu am 
avut proiectul complet? Pentru că situaţia de fapt din 2013 nu s-a schimbat. Înseamnă că în 
2013  nu am avut proiectul bine pregătit. Efectiv nu este o problemă că în urma măsurătorilor 
a reieşit o diferenţă de 30 cm. Construcţiile care erau, erau atunci exact aceleaşi, ocupau 
exact aceeaşi suprafaţă. Ceea ce doresc eu să arăt este faptul că materialele trebuie pregătite 
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din start mai bine. Este o învăţătură şi pentru noi. De acum încolo nu o să mai aprobăm 
materiale care nu au documentaţie completă, ca să nu ne mai trezim în situaţia rectificărilor şi 
discuţiilor nesfârşite. 

D-na Klara Szekely: - la Oficiul de cadastru s-a spus că o dezmembrare nu 
poate fi făcută cu două zecimale. Vorbeam de 127,79 şi atunci ei neputând face dezmembrare 
pe 127,79 au făcut pe 128 mp. De aici vine toată diferenţa. Suprafaţa iniţială aprobată spre 
vânzare în 2013 a fost suprafaţa concesionată. Nu vorbim de înşelăciune, sau neatenţie. 

D-na secretar Cioban: - am o problemă de aritmetică, vă rog să mă scuzaţi. Am 
uitat să vă spun că nu avem un consilier în funcţie, şi majoritatea de două treimi se calculează 
fără el, că nu e în funcţie şi atunci două treimi înseamnă 15 voturi, nu 16. Materialul a trecut 
cu 15 voturi. 

D-na consilier Roman: - în numele comisiei de comerţ şi servicii publice care s-
a abţinut de la vot, am fi vrut să argumentăm de ce am făcut-o, dar argumentele au fost aduse 
tocmai de colegii care au susţinut materialul şi s-a votat şi materialul a trecut şi era normal să 
treacă pentru că altfel ne punea pe noi ca şi consilieri într-o situaţie foarte neplăcută, dar 
rugămintea ar fi tocmai aceasta, să încercăm să nu mai scoatem castanele din foc cu mâinile 
consilierilor locali, pentru că nu este neapărat o poziţie foarte plăcută şi sincer nu cred că 
suntem aici ca să scoatem castane din foc. 

Dl. consilier Maior: - nu vorbeam de castane, ci de un lucru care era normal să-l 
facem. 

Dl. consilier Bakos: - domnule viceprimar, nu era vorba de 35 de cm, poate din 
calcule ies 30 cm, dar problema e mult mai amplă. Ca să nu cădem noi în derizoriu. 

Dl. viceprimar Maior : - e vorba de 35 cm. Am stat împreună 4 oameni şi am 
analizat toate actele şi e 0,35 cm. 

Dl. consilier Bakos: - ce e în spate la 35 cm, aia e baiul. 
Dl. viceprimar Maior : - doamna Roman, dacă vreţi vă arăt că nu ai dreptate, 

vorbim de 35 cm.  
A sosit dl. consilier Soos Zoltan – sunt prezenţi 21 consilieri locali 
Punctul nr. 18 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru sprijinirea acţiunilor 

sportive pe semestrul I 2015: 
Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv, cu 

păstrarea menţiunilor din anexă. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 19 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind instituirea premiilor „Pro Cultura”: 
Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre în varianta II. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 20 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind modificarea pct 19 al Capitolului I din Ghidul de 
finanţare pentru proiecte si programe culturale, aprobat prin Hotărârea Consiliului local nr. 
105 /2009 (metodologia acordării finanţărilor nerambursabile din fondurile bugetului local al 
Municipiului Tîrgu Mureş pentru programe/proiecte culturale) şi modificat prin Hotărârea 
Consiliului local nr. 40/2014: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 21 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind prelungirea unor contracte de închiriere pentru spaţii 

cu altă destinaţie decât aceea de locuinţă: 
Dl. viceprimar Maior:  -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
 
 
Punctul nr. 22 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan 

Urbanistic Zonal - parcelare teren şi reglementare zonă pentru construire case de locuit”, str. 
Pomilor, fn cu regulamentul local de urbanism afferent beneficiari: Comes Virgil, Comes 
Ovidiu Alexandru, Andrei Monica Rozalia, Cotoară Diana Monica, Comes Cecilia Anca, 
Colcer Vlăduţ şi Colcer Anca, Blaga Simion şi Blaga Lia Maria, Todoran Ciprian şi Todoran 
Elena: 

Dl. viceprimar Maior:  -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 23 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan 

Urbanistic de Detaliu - studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală" str. 
Zeno Vancea, fnr. Beneficiari - proprietari: Muthi Marian- Nicoale şi  Muthi Ramona- Alina: 

Dl. viceprimar Maior:  -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 24 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism "Plan 
Urbanistic Zonal - conversie funcţională din UTR ”CE” în UTR"AI3az"- zona activităţilor 
productive dispersate pentru construire hală metalică", str. Libertăţii, nr. 137  cu 
regulamentul local de urbanism aferent, proprietar- beneficiar: S.C." EVER GREEN" S.R.L.: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi  (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 25 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind avizarea oportunităţii ini ţierii de către Municipiul 

Tîrgu Mureş, cu finanţarea beneficiarului, a documentaţiei de urbanism  Plan Urbanistic 
Zonal - „Construire colector nou de transport gaze între staţia de comprimare Mureş şi 
panoul de măsura grup 12 Tîrgu Mureş şi lucrări de modernizare sistem de transport gaze„ pe 
teritoriul administrativ al Municipiul Tîrgu Mureş, beneficiar S.C.”DEPOMUREŞ”S.A.: 

Dl. viceprimar Maior:  - avem în dosare varianta proiectului de hotărâre care 
cuprinde  observaţiile comisiilor de specialitate. Cu acele observaţii, supun la vot proiectul de 
hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
 
Punctul nr. 26 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici la 

investiţia ˝Automatizare intrări în Complexul de Agrement şi Sport Mureşul˝ : 
Dl. viceprimar Maior:  -   avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 19 voturi  
Cine este împotrivă? – 1 vot (Sabău O.) 
Cine se abţine? – 1 vot (Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru, 1 vot împotrivă şi o abţinere. 
Punctul nr. 27 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către S.C. ANTORA TIP 

S.R.L. - a terenului în suprafaţă de 127 mp., teren aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu 
Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - materialul a fost acceptat de comisii în următoarea 
formulare: „concesionarea să fie făcută doar pentru terenul de sub clădire, să fie  încheiată 
doar după expirarea convenţiei”. Cu acest amendament, supun la vot proiectul de hotărâre 
prezentat. Varianta II cu amendamentul. 

Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Karacsony E.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
Punctul nr. 28 din ordinea de zi 
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Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către dl. IONIŢĂ CĂTĂLIN şi 
dl. PETRIŞ IOAN TIBERIU a terenului în suprafaţă de 182 mp., teren aflat în proprietatea 
Municipiului Tîrgu Mureş: 

Dl. viceprimar Maior:  - „concesionarea să fie făcută doar pentru terenul de sub 
clădire, să fie  încheiată doar după expirarea convenţiei”.Cu acelaşi lucru, supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 29 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea constituirii comisiei pentru valorificarea 

prin casare a mijloacelor fixe aparţinând domeniului public al Municipiului Tîrgu Mureş, 
date în gestiunea delegată la S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 30 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri de valorificare prin vânzare la 

licitaţie publică a mijloacelor fixe din proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, propuse spre 
scoatere din funcţiune de către S.C. Compania Aquaserv S.A.: 

Dl. viceprimar Maior:  -  raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. Vă rog 
să faceţi propuneri ca doi consilieri să facă parte din comisia de licitaţie. 

Propun pe dl. Fărcaş, domnule Matei, mergeţi şi dv.? Deci, dl. Fărcaş şi dl. 
Matei, unul ca şi supleant. Un înlocuitor şi un membru. 

Dl. consilier Jozsa: -  dl. Sîmpălean. 
Dl. viceprimar Maior : - şi dl. Jozsa Tibor.  
Supun la vot proiectul de hotărâre cu cei patru consilieri. 
Cine este pentru? – 18 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 3 abţineri (Jozsa T., Sîmpălean D., Matei D.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 18 voturi pentru şi 3 abţineri. 
Punctul nr. 31 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind aprobarea realizării Studiului de oportunitate în 

vederea stabilirii modalităţii de atribuire a serviciului public de salubrizare în Municipiul 
Tîrgu Mureş şi a numirii Comisiei de elaborare a Studiului de oportunitate: 

Dl. viceprimar Maior:  - aici erau două variante. O să vă explic ce ne-am gândit 
în comisia de buget, dacă nu doriţi, nu-l votăm. Dl. Peti a venit cu o idee. 

Dl. viceprimar Peti: - varianta II 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre varianta II. 
Cine este pentru? – 17 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 4 abţineri (Loghin L., Sabău O., Someşan C., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 17 voturi pentru şi 4 abţineri. 
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Dl. consilier Sabău. – noi ne-am abţinut la varianta anterioară, deoarece credem 
că ar fi poate mai bine ca pe zona de salubrizare să se pronunţe angajaţii primăriei împreună 
cu viceprimarii eventual consilierii, adică varianta care era iniţial în mape. Noi asta susţinem. 
Acesta este motivul pentru care ne-am abţinut la varianta II, pentru că vrem asumat la o 
adică, ce faci la o societate comercială dacă nu-ţi face proiectul în 3, 4, 5 luni sau o 
săptămână?  

Dl. viceprimar Maior : - spun pentru ceilalţi consilieri, ca să se ştie, e clar că 
materialul revine în consiliu local. Ei vin cu propunerile, dar am spus cu dl. Peti, să nu ne 
asumăm noi de la început, să spunem aşa. După ce vedem studiu, spunem:  aici mai dorim 
asta sau scoatem asta, dar important este ca cineva să-l facă pentru că,  maxim în 4 luni? În 
maxim 4 luni vine în faţa consiliului local. Votăm şi asta sau o ţinem ca şi. D-na Cioban, se 
completează  la material. De asta am spus maxim 4 luni. 

D-na secretar Cioban: - noi avem un contract cum bine ştiţi şi dv. Salubriservul 
este într-o situaţie deosebită, este în lichidare, are obligativităţi potrivit contractului să mai 
opereze încă trei luni, dacă noi spunem 4 luni, 5 luni, 6 luni, ajungem in ianuarie şi nici nu 
trebuie să mai facem nici o licitaţie, că o face Judeţul. Asta va fi valabilă până la 1 ianuarie 
2016. Eu cred că nu puteţi aproba un termen mai mare decât  3 luni. 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot cu maxim 3 luni. Se revine la materialul 
vechi, cu 3 luni. Supun la vot cu maxim 3 luni. 

Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Sabău O., Moldovan O.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi 2 abţineri. 
A sosit dl. consilier Gombos Geza -  sunt prezenţi 22 consilieri locali. 
Punctul nr. 32 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind unele măsuri în reglementarea înscrierii provizorii în 

cartea funciară a unui imobil aflat în patrimoniul Municipiului Tîrgu Mureş: 
Dl. viceprimar Maior:  - raportul comisiilor de specialitate este pozitiv. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
Punctul nr. 33 din ordinea de zi 
Proiect de hotărâre privind modificarea Hotărârii Consiliului local nr. 

174/29.05.2014 referitoare la aprobarea Mecanismului de recuperare a cheltuielilor eligibile 
şi neeligibile, aferente ratei de co-finanţare a asociaţiilor de proprietari a lucrărilor din 
Programul Operaţional Regional 2007 – 2013 axa prioritară 1 – Sprijinirea dezvoltării 
durabile a oraşelor – poli urbani de creştere – Domeniul intervenţie 1.2 – Sprijinirea 
investiţiilor în eficienţă  energetică a blocurilor de locuinţe: 

Dl. viceprimar Maior:  - avem în dosare varianta II a proiectului de hotărâre, la 
art. 1 solicită eliminarea pct. III anexa 1. 

Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 
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Materiale în regim de urgenţă 
 
Punctul nr. 1 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  unele modificări la organigrama şi statul de funcţii 

ale Serviciului Public Administraţia Complexului de agrement şi sport „Mureşul”:  
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 2 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind    unele măsuri în ce priveşte terenul în suprafaţă de 

400 mp din Tîrgu Mureş str. Budiului fn. 

Dl. viceprimar Maior:  - faceţi nominalizări pentru 2 membri, un înlocuitor.  
A fost propus dl. consilier Bakos Levente. 
D-na Roman. Nu? Dl. Loghin, nu preluaţi dv. comisia asta? Dl. Loghin şi 

înlocuitor dl. Gujan. 
Supun la vot proiectul de hotărâre prezentat. 
Cine este pentru? – 20 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Loghin L.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 3 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea Bugetului de Venituri şi Cheltuieli al S.C. 

Locativ S.A. Tîrgu Mureş pentru anul 2015. 

Dl. viceprimar Maior:  - cu amendamentele din şedinţa AGA, supun la vot 
proiectul de hotărâre. 

Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 4 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  modificarea art. 1 al Hotărârii Consiliului local 

municipal nr. 8/29.01.2015 referitoare la mandatarea reprezentantului A.G.A., d-na 
Karacsony Erdei Etel, să aprobe documentele referitoare la subiectul de pe ordinea de zi a 
şedinţei Adunării Generale a Acţionarilor din data de 24.02.2015: 

D-na consilier Karacsony: - vă rog frumos ca o dată cu rectificarea să votăm şi 
înlocuirea mea pentru că nu voi fi în localitate şi este a doua şedinţă, e vorba de reconvocare. 
Vă rog să votăm şi înlocuirea mea. 

Dl. viceprimar Peti: – propun pe dl. Bakos Levente. 
Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
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Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi pentru. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 5 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind aprobarea contractului de asociere dintre Municipiul 

Tîrgu Mureş şi Federaţia Română de Fotbal: 

Dl. viceprimar Maior:  - trebuie să facem trei nominalizări. Se numeşte dl. 
Măceşan Virgil. Din Consiliul local nu poate să facă parte nimeni, pentru că am fi în 
incompatibilitate. Dl. Tatar Bela.    

D-na secretar Cioban. - din consiliu poate, nu pot viceprimarii. 
Dl. viceprimar Maior:  - vreţi careva din consiliu? Dl. Măceşan,  dl. Tatar Bela, 

a treia parte a asocierii şi dl. Primar în vederea semnării contractului.  
Supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 21 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu 21 de voturi. 
(Nu a votat dl. Kikeli P.) 
Punctul nr. 6 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  aprobarea Studiului de Fezabilitate şi a indicatorilor 

tehnico-economici la investiţia: ˝Amenajare parc de joacă pentru copii la Complexul de 
Agrement şi Sport Mureşul˝: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Jozsa T.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 7 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind  finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru o delegaţie  din partea Municipiului Tîrgu Mureş, care se va deplasa la Gyor/Ungaria,  
Munchen şi Stuttgart/Germania, în perioada 09 – 13 martie  2015: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 19 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 2 abţineri (Jozsa T., Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 19 voturi pentru şi 2 abţineri. 
(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 8 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută 

pentru un reprezentant din partea Municipiului Tîrgu Mureş, cu ocazia deplasării la Los 
Angeles şi Las Vegas/S.U.A. pentru a participa la programul ”Calea către o bună guvernare 
locală - calea americană. Management public colaborativ” în perioada 20 - 29 martie 2015: 

Dl. viceprimar Maior:  - supun la vot proiectul de hotărâre 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Roman I.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru şi o abţinere. 
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(Nu a votat dl. consilier Kikeli P.) 
Punctul nr. 9 – regim de urgenţă 
Proiect de hotărâre privind achiziţionarea în proprietatea Municipiului Tîrgu 

Mureş a imobilului aprobat spre restituire prin Dispoziţia nr. 1438/08.02.2005 
Dl. consilier Sabău: - după cum discutam la un proiect anterior vizavi de 

identificarea prealabilă exactă în cartea funciară a imobilelor, la această poziţie, la punctul 9, 
avem de exemplu art. 4, adică, „se aprobă contractarea unui topograf în vederea întocmirii 
unei documentaţii cadastrale pentru stabilirea corectă a situaţiei juridice a imobilului”. Ce 
înseamnă asta? Practic, noi decidem în art. 1 cumpărarea, în art. 2 decidem preţul sau cum 
vom cuantifica preţul, iar în art. 4 vom stabili ce cumpărăm. Ca să nu mai fim în situaţia de 
azi cu proiectul respectiv pentru rectificări de hotărâre de consiliu, haideţi să facem în altă 
procedură, adică, prima dată să facem o identificare exactă topografică a imobilului sau să 
punem în vederea proprietarilor să ne facă această identificare topografică, după ce ştim 
exact ce cumpărăm să procedăm la restul poziţiilor, ca să nu păţim ca la proiectul anterior 
unde după ce am stabilit în 2013 o procedură venim în 2015 şi rectificăm hotărârea pentru că 
nu s-a identificat corect topografic imobilul. Asta este părerea mea şi fie îl propunem spre 
amânare şi până la următoarea şedinţă de consiliu să fie făcută expertiza topografică, eu cred 
că în 20 de zile se poate face evidenţierea exactă topografică şi abia apoi să procedăm la a 
vota acest proiect. 

Dl. viceprimar Peti: - dacă am înţeles bine propunerea d-lui Sabău, art. 4 devine 
art. 1 şi continuă mai departe. Ceea ce vreau să vă spun la comisia de negociere a fost trecută 
d-na Ciotlăuş şi subsemnatul, în locul d-nei Ciotlăuş nu vreau să propun, dar în locul meu îl 
propun pe dl. consilier Kikeli.  

Dl. viceprimar Maior : - în locul d-nei Ciotlăuş propune-l pe dl. Maior. Dacă tot 
e umble, umblă. 

Dl. consilier Sabău: - eu am propus amânarea votului pe proiectul de hotărâre 
până când avem expertiza topografică, ca să nu păţim ca în situaţia proiectelor anterioare. 
Restul nu comentez oportunitatea, dar ca să nu mai avem situaţiile acelea. 

Dl. viceprimar Maior:  - art. 4, l-am lăsat pentru că era propunerea d-lui Peti, 
art. 4 trebuie să-l scoatem afară,  vor fi doar 4 articole, iar în ceea ce priveşte topograful şi ce 
este, eu din discuţiile pe care le-am avut cu domnii, eu ştiu că au, nu ştiu cum a apărut acolo 
art. 4 cu topograful. Ei îşi fac expertiza topografică, vin şi ne-o dau la îndemână. Până atunci 
nu intrăm în nicio discuţie. Au extrase de carte funciară, urmând să ne aducă expertiza 
topografică.  Cu amendamentul acesta, supun la vot proiectul de hotărâre. Nu se plăteşte nici 
din banii noştri. 

Dl. consilier Sabău: - din ce spuneţi dv. eu înţeleg, peste înscrisul din faţa mea, 
faptul că de fapt noi ştim  exact cum arată acest imobil şi că nu se impune o expertiză 
topografică înaintea vânzării. Asta înţeleg din ce spuneţi? Practic că este lipsit de finalitate 
art. 4? 

Dl. viceprimar Maior . – este lipsit de finalitate pentru acolo este doar teren 
pentru spaţiu de joacă. Vor fi doar hinţi, tobogane, este spaţiul de joacă din str. Libertăţii pe 
care noi îl avem ocupat de 500 de ani până când am reuşit să găsim cine este proprietarul 
acelei clădiri. Dacă acum mergeţi în Aleea Săvineşti cei care cunoaşteţi Aleea Săvineşti, str. 
Libertăţii, intri stânga şi găseşti un mare spaţiu de joacă ce este ocupat la ora actuală de noi. 
Oamenii ne-au făcut o ofertă, am spus că nu discutăm nici un preţ, se face o comisie şi cu 
comisia aceea se discută, după care revine în Consiliul local şi se spune dacă suntem sau nu 
de acord cu preţul achiziţionării terenului. 
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Dl. consilier Sabău: - dacă supuneţi la vot varianta II fără art. 4, îmi retrag şi eu 
cererea de amânare. 

Dl. viceprimar Maior:  -  supun la vot. 
Cine este pentru? – 20 voturi 
Cine este împotrivă? – 1 vot (Karacsony E.) 
Cine se abţine? – 1 vot  (Soos Z.) 
Hotărârea a fost adoptată cu 20 de voturi pentru, 1 vot împotrivă şi o abţinere. 
Vă rog să faceţi propuneri pentru preşedinte de şedinţă 
Dl. viceprimar Peti: - propun pe dl. consilier Bakos Levente. 
Dl. viceprimar Maior:  -  supun la vot propunerea care s-a făcut. 
Cine este pentru? – 21 voturi  
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? – 1 abţinere (Bakos L.) 
Dl. consilier Bakos Levente va fi preşedintele următoarei şedinţe ordinare a 

Consiliului local. 
Dl. consilier Bakos: - am constatat că sunt în mape două informări cel puţin 

interesante, toate sunt interesante, dar unele sunt nişte atenţionări pentru consiliul local, 
rugămintea mea ar fi, am luat act de situaţia prezentată în aceste două informări, dar este ca 
executivul să facă propuneri de hotărâri, dacă consideraţi că nu sunt suficiente informaţii la 
nivel de executiv, trebuie consiliul local, atunci haideţi să formăm nişte comisii, degeaba ni 
se informează că consiliul local trebuie să ia nişte măsuri, se foloseşte sintagma „se impune 
reanalizarea de către consiliul local municipal”, la una. La cealaltă, „în consecinţă se impune 
analizarea modalităţii de eliberare”. Consiliul local reanalizează pe baza unor documente, 
propuneri de hotărâri. Rugămintea mea ar fi, dacă am fost informaţi foarte bine şi am ajuns la 
o finalitate, mergem mai departe. 

Dl. viceprimar Maior : - cei care au întocmit, Ioana Roman se ocupă până la 
sfârşitul lunii viitoare. Asta este o informare, a doua în ce priveşte valorificarea. 

Dl. consilier Roman: - ce vreau să spun în legătură cu cea cu centralele termice, 
eu am fost preşedintele comisiei de licitaţie şi într-un fel pot să iau şi să duc demersul mai 
departe. Am făcut deja 4 proceduri de licitaţie la care nu s-a prezentat nimeni. Ar cam trebui 
să ne adunăm cu executivul şi să venim cu nişte propuneri concrete de luat în consiliul local, 
pentru că lucrurile ne cam scapă de sub control, centralele acelea se cam degradează. Haideţi 
să stabilim nişte obiective fixe, cu cine să lucrezi şi să ne apucăm să gândim soluţii. Eu îmi 
manifest dorinţa, dar să vedem cu  cine din executiv. 

Dl. viceprimar Maior :  - eu cu dl. Peti să asigurăm că participăm la discuţii, 
haideţi cu ceva concret şi intrăm apoi în consiliu. Dacă doreşte cineva din consiliu, vă 
convocăm înainte? Dl. Sabău? Dl. Loghin? Bine, ne vedem la comisie. 

Punctul nr. 9 din ordinea de zi 
Dl. viceprimar Maior . – supun la vot proiectul de hotărâre. 
Cine este pentru? – 22 voturi (unanimitate) 
Cine este împotrivă? - 
Cine se abţine? –  
Hotărârea a fost adoptată cu unanimitate de voturi. 

 
Nemaifiind  alte discuţii la ordinea de zi, lucrările şedinţei ordinare a Consiliului 

local se încheie. 
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Dl. viceprimar Maior Claudiu – pre şedinte de şedinţă ____________ 
 
D-na Cioban Maria – Secretarul  municipiului Tîrgu-Mureş _____ 
 

 
 
 

 
 

 


